
NAČRTNA, STALNA NALOGA
Izvajanje sprejetih smeri razvoja v prvem letu srednjeročnega obdobja

V okviru srednjeročnega načrta našc občine za obdobje
1981—1985 smo z resohicijo o družbenoekonomski politiki in ra-
zvoju občine v letu 1981 izpostavili kol temeljno nalogo vseh nosilcev
planiranja dosledno uresničevanje stabilizacijske politike. Glede na
možnosti gospodarjenja je za prvo leto srednjeročnega obdobja načr-
tovana nižja stopnja gospodarske rasti (rast družbenega proizvoda
3 % , načrtovana stopnja m srednjeročno obdobje 4,5%).

za. umirjanju investicijske, osebne,
Gospodarska gibanja v prvih me-

secih letošnjega leta kaiejo, da se
ustalitvena prizadevanja ozdov uve-
ljavljajo na nekaterih pomembnih
področjih, zlasti pri povečanju izvo-

skupne in splošne porabe ter pri kre-
pitvi akumulativne sposobnosti go-
spodarstva. Zaustavilo se je tudi ek-
stenzivno zaposlovanje.
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Neugodna gospodarska gi-
banja, značilna za celotno
slovensko in jugoslovansko
gospodarstvo, se seveda
močno odražajo tudi v naši
občini, in to zlasti na področju
cen in oskrbe z reprodukcij-
skim materialom. To jc pogo-
jeno z gospodarsko strukturo
občine, kjer prevladujc lahko
predelovalna industrija. ki je
v veliki meri vezana na uvoz
surovin in zato neposredno
podvržena restrikcijskim
ukrepom. Večji problemi se
pojavljajo pri oskrbljenosti s
surovinami industrijskih
ozdov (npr. Papirnica Vcvče,
kjer je za več dni ustavljena
proizvodnja, Julon, Saturnus
— tozd Embalaža, Totra itn.),
kar pogojuje, da ne dosegamo
fizičnega obsega industrijske
proizvodnje v primerjavi z
istim obdobjem preteklega
leta.

Tudi močan porast cen repro-
dukcijskega materiala, ki ga ozdi
v celoti ne morejo prenašati v
ceno končnih proizvodov, pov-
zroča motnje v poslovanju in
nižjo rast dohodka. Tako so npr.
v globalu občine povečali stroške
energije za yi %, stroški surovin
pa za 43 % — ob porastu celot-
nega prihodka za 32 %.

V prvih treh mesecih tega leta
je 15 tozdovzaldjučilosodelova-
njc z izgubo. Skupna višina izgub
jc za 77 % večja kot v istcm ob-
dobju lani. Čeprav so vzrokt
izgub v precejšnji tneri sezon-
skega značaja (gradbeništvo. tu-
rizem), bo treba posebno pozor-
nost posvetiti tistim tozdom, kjer
so vzroki v nesorazmerjih med
cenami surovin in materiala ter
končnimi proizvodi ali uslugami.
pa tudi tistim. kjer že nastajajo
problemi izkoriščanja zmogljivo-
sti.

Kvalitetnejšo oceno gospodar-
jenja bo možno dati šelc na
osnovi polletnega posiovanja
ozdov.

Ocenjujemo. da bo glede na z
resolucijo za lctn 1981 sprejete
naloge težko urcsničiti prcdvsem
izvajanje planiranih investicij.
Kaže. da bodo letos uresničene le
tiste investicije, ki so bile začete v
preteklih letih (Julon, Toplarna
— Gradis — tovarna gradbenih
strojev, Geološki zavod, Indos —
razširitev proizvodnje, Izolirka
— modernizacija proizvodnje) in
bodo v naslednjih letih prispevale
k prirastu družbenega proizvoda
občine in k dvigu produktivnosti
dela.

Zaradi pomanjkanja bančnih
sredstev pa je letos vprašl jiv zače-
tek skoraj vseh novih investtcij
(npr. IMP — tozd Klima in
Kartonažna tovarna Ljubljana v
industrijski coni Moste, Kolinska
tovarna — obrat za predelavo
mesa, Žito — razširitev zmoglji-
vosti pekarskih proizvodov, BTC
— skladiščne površine itn.). Do-
govarjeno je, da velja za vse načr-
tovane investicije pripravljati
dokumentacijo, da bi jih pričeli
izvajati takoj, ko bodo zagotov-
ljena finančna sredstva. Glede
zagotavljanja lastnih sredstev za
investicije velja kritična ugotovi-
tev, da gospodarstvo občine,
kijub povečanju sredstev za razši-
ritev materialne osnove, ne raz-
polaga niti s toliko prostimi sred-
stvi. kot znaša minimalna amorti-
zacija. To kaže na veliko odvi-
snost od bančnih sredstev in po-
gojev kreditiranja.

V okviru obsežnih nalog pri
prostorskem urejanju smo začeli
s pripravo programskih izhodišč
za prenovo starih industnjskih
con MP 1-1. MP 1-2 in MP 2
(območjc Kemične lovarne, Sa-
turnusa. lzolirke. Teola. Tovarne
močnih krmil in ob Šmartinski
ccsti). pri graditvi novih industrij-
skih con pa uspešno zaključu-
jemo usklajcvanje novega pro-
grama ŽG Ljubljana s progra-
mom in dejavnostjo Blagovno
transportnega ccntra in Karto-
nažne tovarne Ljubljana.

V kmetijstvu pripravljatno
ureditveni načrt razvoja kmetij-
stva v hribovitih predelih. ki
vključujejo tudi razvoj kmečkega
turizma. Kmetijskozemljiška
skupnost pa uspešno izvaja hidro
— in agromelioracije.

V letošnjem" aprilu opravljen
popis prebivalstva kaže, da je
imela naša občina v zadnjih dese-
tih letih največji prirast prebival-
stva v Sloveniji. Od zadnjcga po-
pisa leta 1971 se je štcvilo prebi-
valstva povečalo za 16.292, ozi-
roma od 44.717 na 61.009. Poleg
teh stalnih prebivalcev je v občini
začasno prijavljenih še 5.784
prebivalcev. Bistvena značilnost
pri tem je priseljevanje, ki je ve-
zano na gradnjo novih stanovanj-
skih sosesk, kar povzroča močno
neskladje v ljubljanskem pro-
storu pri razvoju družbenih de-
javnosti in preskrbe občanov.
Zato so vsa prizadevanja usmer-
jena v zagotavljanje uresničeva-
nja programa gradnje malopro-
dajne trgovske mreže v občini.
Gradnja Emona centra v Novih
Jaršah se bo začela poleti, Merca-
tor pa bodo konca leta pričel gra-
diti trgovine v Hrušici. Trenutno
predstavlja precejšen problem
gradnja preskrbovalnega centra v
soseski Nove Fužine. Po termin-
skem planu bi investitor PK Beo-
grad mora) pričeti graditi že maja
letos, vendar beograjska banka
kljub pravočasno predloženi do-
kumentaciji še ni sklepala o zago-
tovitvi finančnih sredstev. Če do
zasedanja skupščine (24. junija)
ne bo pozitivnega odgovora, bo
izvršni svet predlagal spremembo
investitorja, o čemer že potekajo
pogovori. Dokler ne bosta zgra-
jena preskrbovalna centra, bomo
začasno omogočili prodajo
osnovnih življenjskih artildov v
Novih Jaršah in Novih Fužinah v
kioskih.

Da bi vsaj delno ublažili pri-
manjkljaj v razvoju družbenih
dejavnosti (predvsem W Z in
OS), je bflo s srednjeročnim pla-
nom sprejeto, da se pri upravlja-
nju in razpolaganju s stavbnimi
zemljišči ugotavljena renta na-
meniti tudi za urejanje stavbnih
zemljišč za potrebe družbenih de-
javnosti. Zato bomo skupščini
predlagali konkretno uporabo
teh sredstev predvsem za zagoto-
vitev gradnje VVZ in OŠ na Fu-
žinah.

Letos bo v stanovanjski soseski
Fužine zgrajenih 830 stanovanj
in bo tako spomladi prihodnjega
leta zaključena prva etapa z razši-
ritvijo, to je 1641 stanovanj. V
pripravi je predlog projektne na-
loge za naslednje etape gradnje
Novih Fužin. Gradnja tc stano-
vanjske soseske sodi mcd naj-
večje v Sloveniji. Zato bodo po-
trebni veliki napori na vsch rav-
neh, da bomo zagotovili celovi-
tost gradnje soseske z vsemi načr-
tovanimi spremljajočimi objekti.
Glede na ugotovitev, da je prirast
prebivalstva v naši občini v Slo-
veniji največji, bomo morali na
ravni Ljubljane doseči priori-
tetno usmerjanje razvoja sprem-
Ijajočih dejavnosti v našo občino.
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